
Vážení spoluobčané, 
měsíc září je symbolem konce léta, začát-
ku školního roku a sklizní vlastních domá-
cích produktů. Letošní léto patřilo k těm 
velmi suchým a je to také znát na stavu 
přírody kolem nás. Snad bude podzim na 
srážky přívětivější a stav vody v našem 
okolí se výrazně zlepší. 

Investice
Září je také obdobím dokončování inves-
tic, kterých bylo pro letošní rok schváleno 
opět velmi mnoho. První investice „Gene-
rální oprava malého bazénu“ byla velmi 
náročná a stihla se těsně před zahájením 
koupací sezóny. Dnes můžu říct, že naše 
koupaliště je velmi hojně využívané. Cel-
ková prázdninová návštěvnost byla přes 
5 000 občanů. Jsem velmi rád, že v areá-
lu, kde v minulosti byla snaha stavět byto-
vé domy, je dnes prostředí, které je pro 
naše děti i dospělé úžasným osvěžením 
v současných vedrech. 

Slovo starosty
Druhá investice je také již dokonče-

na. Jedná se kompletní opravu toalet ve 
školce v Josefovicích, opravu kuchyně 
ve školce 28. října a rekonstrukci toalet 
v základní škole. Tyto tři akce byly podpo-
řeny 70% dotací z MMR. 

Třetí investiční akcí byla kompletní 
opra va nádvoří zámku a i tato investice 
je dnes již dokončena. Je velmi příjem-
né vidět velké množství návštěvníků, 
kteří přijdou a jsou unešeni provedením 
nádvoří. 

Čtvrtá investice je jednou z největších 
a nejsložitějších investic za mé voleb-
ní období. Jedná se o novou střechu na 
sokolovně. Samotná střecha je velmi čle-
nitá a nejedná se pouze o její rekonstruk-
ci nad hlavním sálem, ale díky rozhodnutí 
zastupitelstva se opravují všechny čás-
ti střechy na budově a investice je tedy 
o dost náročnější. Stav střech na sokolov-
ně byl tak špatný, že bylo potřeba vymě-
nit veškeré střešní konstrukce a jejich 
související části. Sokolovna je velmi starý 
objekt a při opravě bylo nutno zohlednit 

Pokračování na další straně
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také statiku budovy. Došlo ke kompletní-
mu statickému zajištění a budova je dnes 
připravena na konečnou fázi rekonstruk-
ce. Snad ji nové zastupitelstvo nebude 
zbytečně odkládat. 

Pátou investicí je výstavba nového 
chodníku na ulici 28. října. Realizace 
dlouho odkládané stavby je dnes v plném 
proudu a bude dokončena v řádném ter-
mínu s výjimkou druhé etapy „prostřední 
části“, kde se čeká na přeložku sloupů 
NN/VN, která je v plné režii společností 
ČEZ. Nejen že se chodník dnes staví, ale 
navíc se nám povedlo získat dotaci z SFDI 
ve výši tří a půl milionu korun. Realizace 
chodníku je jasným příkladem toho, že se 
v minulosti spíše mluvilo a vymlouvalo, 
než konalo.

V uplynulém volebním období se nám 
povedlo také mnoho dalších investic, kte-
ré byly neméně důležité: 
●   výstavba čističky odpadních vod Josefo-

vice včetně kompletní opravy vozovky 
●  oprava přední fasády domů v majetku 

města č. 35 a 36 na Náměstí 
●  výsadba izolační zeleně – osada Vác-

lavovice 
●  nový digitální bezdrátový městský roz-

hlas
●  realizace dotačního titulu na pořízení 

kompostérů pro obyvatele města Klim-
kovic

●  realizace výměny výtahu v Domově pro 
seniory

●  gravitační kanalizace Klimkovice–Po-
lanka ul. 28. října–1. května – nutná 
podmínka k výstavbě chodníku

●  zakoupení nového traktoru pro technic-
kou správu s 50% podporou dotace 

●  odstranění vad stavby při zateplení 
a re konstrukci střechy budovy základní 
školy 

●  zateplení a kompletní rekonstrukce 
škol ky na ulici 28. října

Starosta a velitel MP při řešení každodenní agendy.
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●  oprava / nový chodník na ulici Čs. armá-
dy a na Nerudově ulici

●  realizace přeložky nadzemního elek-
trického vedení 22kV vedle sokolovny 
– nutná podmínka pro opravu střechy

●  úprava a osazení středového prostoru 
kruhového objezdu trvalkami

●  nátěr hraniční zdi kolem kostela Nejsvě-
tější Trojice atd.
Tento výčet letošních investic mě vede 

ke vzpomínce na můj první úvodní článek 
do Zpravodaje, kde jsem psal: „Nechci 
a nebudu plýtvat sliby, ale co slíbit mohu 
je, že budu úřad zastávat s pokorou a zod-
povědností“. Myslím si, že se nemám za 
co stydět.

Když jsem v dubnu roku 2019 nastu-
poval do funkce starosty a přebíral jsem 
úřad, nedostal jsem od svého předchůd-
ce žádné informace ani podklady. Na 
vše jsem musel přijít sám. První velkou 
vý zvou byla stavba kanalizace v Josefo-
vicích a aktivní příprava na stavbu kru-
hového objezdu. Netušil jsem, kolik tyto 
stavby ponesou problémů a kolik na nich 
bude práce. Bylo také nutné stabilizovat 
personálně Technickou správu a některé 
pozice na úřadě. Dá se říct, že jsem do 
toho spadnul rovnýma nohama. Dnes již 
vše beru s nadhledem a vnímám celou 
situaci jako příležitost, která mě profesně 
velmi obohatila. Práce na úřadě mě nad-
chla a dnes vidím, že naše město potře-
buje v investicích nepolevovat. 

Poděkování 
Dovolte mi, abych poděkoval pracovnímu 
týmu, který se podílel na zmiňovaných 
investičních akcích. Není možné je opo-
menout, protože bez schopných lidí nelze 
výsledku nikdy dosáhnout. Na investicích 

mají velký podíl Bc. Vladislav Poledník 
a Bc. Marta Křivdová, dále vedoucí HTO 
Ing. Dita Jalůvková, jejíž odbornost často 
na kontrolních dnech a na stavbách pře-
vyšuje nejednoho stavebního inženýra. 
Velmi důležitým článkem v týmu, s obrov-
skými profesními zkušenostmi, byl a je 
Ing. Bc. Ladislav Vašek, tajemník měst-
ského úřadu. Všem jim upřímně děkuji.

Dále bych chtěl poděkovat i dalším za-
městnancům úřadu. Investice není jen 
stavba, ale i řádné zaúčtování. Velký dík 
patří i dámám na FO – paní Vlaďce Králo-
vé, Ing. Haně Vožické a nové vedoucí 
Ing. Evě Dabrowské. 

Rád bych poděkoval také dalším kole-
gům pracujícím pro naše město, ať už na 
Technické správě, v knihovně, u Městské 
policie či na správním odboru, dámám 
v KIS a všem dalším zaměstnancům, kte-
ří se na chodu města podílejí.

Všem moc děkuji za jejich odvedenou 
práci. 

Zastupitelstvo města
Rád bych poděkoval zastupitelům za ak-
tiv ní práci v tomto volebním období. V ta-
bulce je uvedena přítomnost zastupitelů 
na konaných zastupitelstvech. Dne 23. 
a 24. září 2022 proběhnou nové volby do 
obecního zastupitelstva a tímto bych vás 
k nim rád pozval. 

Účast členů ZM ve volebním období 
2018–2022

prof. Ing. Ivo HLAVATÝ, Ph.D.  85 %
Ing. Radomír HOMOLA 91 %
Ing. Zdeněk HUSŤÁK 97 %
Ing. Petr JIŘÍČEK  91 %
Bohumír KAŠTOVSKÝ 97 %
doc. Ing. Lucie KREJČÍ, Ph.D. 94 %
Bc. Lukáš LYČKA  100 %
Ondřej MIKA 91 %

Bc. Renata NÁVRATOVÁ 88 %
Ing. Dušan PETR  88 %
prof. Ing. Naďa RAPANTOVÁ, CSc. 76 %
Ing. Tomáš RUSS  67 %
Ing. Taťjana URBÁNKOVÁ  91 %
Jaroslav VARGA 100 %
Ing. Pavla VAVROŠOVÁ 100 %
Ing. Petr VEČERKA 88 %
Ing. Šárka VŮJTKOVÁ 67 %

Odpady
Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych 
se ještě jednou vrátil k tématu odpadů. 
Dovolím si připomenout, že podle Obec-
ně závazné vyhlášky č. 4/2021 o sta-
novení obecního systému odpadového 
hospodářství je nezbytné umístit sběrné 
nádoby na vlastní pozemek. Na veřej-
né prostranství je možno nádoby umís-
tit pouze přechodně, nevznikne-li jejich 
umístěním dopravní překážka a budou-li 
na tomto místě umístěny pouze na dobu 
nezbytnou pro jejich vyprázdnění opráv-
něnými osobami. 

Dále mi dovolte poděkovat za váš ne-
uvěřitelný přístup, který jste v posledních 
dnech praktikovali při třídění odpadu. Prv-
ní čísla nám ukazují pokles vyvezeného 
směsného odpadu o 30 %. Je potřeba říct, 
že to je pouze vaše zásluha. Je to přesně 
to, čeho jsme chtěli dosáhnout. Jsem pře-
svědčen, že u některých občanů je ještě 
prostor na zlepšení, ovšem většina z vás 
ověřila správné nastavení systému a ten, 
kdo třídí, má popelnici na směsný odpad 
v den svozu poloprázdnou. Děkuji.

Rád bych vás na závěr pozval na tradič-
ní kulturní akce, přičemž tou nejtradičněj-
ší je jarmark, konaný druhý víkend v září 
– 10. 9. 2022. Věřím, že nám počasí bude 
přát a všichni si to společně užijeme.

Jaroslav Varga, starosta města
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Informace z městského úřadu

1. Volby do zastupitelstev obcí a volby 
do Senátu Parlamentu ČR se konají
•  v pátek 23. září 2022 od 14.00 hodin 

do 22.00 hodin a 
•  v sobotu 24. září 2022 od 8.00 hodin 

do 14.00 hodin
Případné 2. kolo voleb do Senátu se 
uskuteční v pátek 30. 9. a v sobotu 
1. 10. 2022.
2. Místem konání voleb je:
•  ve volebním okrsku č. 1 – volební 

místnost v přízemí budovy na adrese 
Komenského 112, Klimkovice (MO-
ZAIKA) – pro voliče, kteří mají trvalý 
pobyt na ulicích: 28. října, Čs. legií, 
Fonovická, Habrová, Hradilova, Hra-
niční, Jarmily Glazarové, Ke Statku, 
Ko menského, Křížkovského, část ulice 
Lagnovské (u JZD), Luční, Malá stra-
na, Mlýnská, Na Valech, Nádražní, Na 
Vyhlídce, Náměstí, Ostravská, Potoční, 
Porubská, Polanecká, Poštovní, Požár-
nická, Resnerova, Rybniční, Smetano-
va, Stodolní, Tyršova, U Podjezdu, 
U Za hrádek, Úzká, V Lipkách, Zámec-
ká. Tento okrsek není bezbariérový.

•  ve volebním okrsku č. 2 – voleb-
ní místnost v Hasičské zbrojnici na 
adrese Požárnická 290, Klimkovice – 
pro voliče, kteří mají trvalý pobyt na 
ulicích: 9. května, 30. dubna, Čs. armá-
dy č. p. 177, 183, 193, 196, 199, 204, 
212, 242, 261, 311, 314, 316, 317, 320, 
342, 380, 497, 642, 665 a 791, Dělnická, 
Gen. Svobody, Jiřího Wolkra, Mexiko, 
Mírová, Osvobození, Palackého, Pioný-
rů, Písečná, Pod Kinem, Polní, Příčná, 
Revoluční, SNP, Vřesinská. Tento okr-
sek není bezbariérový.

•  ve volebním okrsku č. 3 – volební 
místnost ve 2. patře Městského úřa-
du (zasedací místnost ZM) na adrese 
Lidická 1, Klimkovice – pro voliče, kte-
ří mají trvalý pobyt na ulicích: Augustino-
va, Boženy Němcové, Bratří Čapků, Čs. 
armády pouze čp. 321, 402, 614, 418, 
474, 494, 501, 918, E8, Havlíčkova, 

Husova, městská část Hýlov, Jirásko-
va, Jižní, Kotkova, část ulice Lagnovské 
(u bývalé skládky), Lidická, Na Štěrkov-
ci, Nad Vodárnou, Nerudova, Olbrach-
tova, Olbramická, Opavská, Pod Vino-
hrady, Slezská, U Barevny, U Rybníčku, 
U Lesa, Zahradní. Tento okrsek je bez-
bariérový.

•  ve volebním okrsku č. 4 – volební 
místnost v bývalé hasičské zbrojnici 
na adrese Josefovice 50, Klimkovi-
ce – pro voliče, kteří mají trvalý pobyt 
v městské části Josefovice. Tento okr-
sek není bezbariérový.

3. Právo volit do zastupitelstva obce 
má občan obce za předpokladu, že jde 
o státního občana České republiky, kte-
rý alespoň druhý den voleb dosáhl věku 
nejméně 18 let, je v den voleb v této obci 
přihlášen k trvalému pobytu, a státní 
občan jiného státu, který je v den voleb 
držitelem potvrzení o přechodném poby-
tu na území ČR nebo povolení k trvalé-
mu pobytu a je přihlášen k pobytu v této 
obci, dosáhl věku nejméně 18 let, a jemuž 
právo volit přiznává mezinárodní úmluva, 
kterou je Česká republika vázána a která 
byla vyhlášena ve Sbírce mezinárodních 
smluv. Voličské průkazy se nevydávají.
4. Právo volit do Senátu ČR má státní 
občan České republiky, který alespoň 
dru hý den voleb dosáhl věku nejméně 
18 let. Hlasování probíhá pouze na úze-
mí České republiky, a to ve 27 senátních 
volebních obvodech, kde jsou volby do 
Se nátu vyhlášeny (viz Územní vymezení 
volebních obvodů pro volby do Senátu). 
Volič může hlasovat pouze v tom voleb-
ním okrsku, kde je přihlášen k trvalému 
pobytu. Výjimkou jsou voliči hlasující na 
voličský průkaz. Na tento voličský průkaz 
však může volič hlasovat pouze v rám-
ci volebního obvodu, kde jsou volby do 
1/3 Senátu vyhlášeny a v jehož územ-
ním obvodu je volič přihlášen k trvalému 
pobytu.
5. Volič má povinnost prokázat při hla-
sování totožnost a státní občanství ČR 

Oznámení o době a místě konání voleb 
do zastupitelstev obcí 

(občanským průkazem nebo cestovním 
dokladem) nebo státní občanství státu, 
jehož příslušníci jsou oprávněni na území 
ČR volit (průkazem o povolení k poby-
tu). Má-li občanský průkaz ustřižený roh 
z důvodu změny osobního stavu, např. 
sňatkem nebo změny jména nebo příjme-
ní, je vhodné, aby volič předložil zároveň 
potřebný doklad (oddací list, rozhodnutí 
o změně příjmení apod.) z důvodu ově-
ření platnosti OP (OP s ustřiženým rohem 
A nebo B je platný pouze 45 dní od udá-
losti). Každý volič hlasuje osobně a před 
hlasováním se musí odebrat do prostoru 
určeného pro úpravu hlasovacích lístků, 
jinak mu okrsková volební komise hlaso-
vání neumožní.
6. Po záznamu voliče do výpisu ze sezna-
mu voličů obdrží volič od okrskové voleb-
ní komise úřední obálku. Na žádost voli-
če mu okrsková volební komise dodá za 
chybějící nebo jinak označený hlasovací 
lístek jiný.
7. V prostoru určeném pro úpravu hlaso-
vacích lístků nesmí být nikdo přítomen 
zároveň s voličem, a to ani člen okrskové 
volební komise. Volič, který sám nemůže 
upravit hlasovací lístek, si může vzít 
s sebou do prostoru určeného pro úpra-
vu hlasovacích lístků jiného voliče, aby 
za něj hlasovací lístek upravil a vložil do 
úřední obálky. 
8. Hlasovací lístek pro volby do zastupi-
telstev obcí lze upravit jedním z uvede-
ných způsobů:
•  označit křížkem v rámečku v záhlaví 

sloupce s kandidáty volební strany nej-
výše jednu volební stranu. Tím je dán 
hlas všem kandidátům této volební stra-
ny

•  označit v rámečku před jménem kandi-
dáta křížkem toho kandidáta, pro kte-
rého hlasujete, a to v kterémkoliv ze 
sloupců, v nichž jsou uvedeni kandidáti 
jednotlivých volebních stran. Nejvýše 
lze označit tolik kandidátů, kolik členů 
zastupitelstva obce má být zvoleno (17)

•  kombinovat oba způsoby. Označit kříž-
kem jednu volební stranu a dále v rámeč-
ku před jménem kandidáta označit další 
kandidáty z ostatních volebních stran. 
V tomto případě je dán hlas jednotlivě 

Starosta města Klimkovic podle § 15 odst. 1 písm. b) a § 29 zákona č. 491/2001 
Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, ve znění poz-
dějších předpisů, a § 15 odst. 1 zákona č. 247/1995 Sb., o volbách do Parlamentu 
České republiky a o změně a doplnění některých dalších zákonů, ve znění poz-
dějších předpisů, oznamuje:
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označeným kandidátům a z označené 
volební strany je dán hlas podle pořadí 
na hlasovacím lístku tolika kandidátům, 
kolik zbývá do počtu volených členů 
zastupitelstva

Upravený hlasovací lístek volič vkládá do 
úřední šedé obálky.
9. Hlasovací lístky pro volby do Sená-
tu jsou vytištěny pro každého kandidáta 
samostatně a volič vybere ze sady jedno-
ho z kandidátů. Vybraný hlasovací lístek 
vkládá do žluté úřední obálky.

Pokračování z předchozí strany 10. Za pořádek ve volební místnosti 
a v jejím bezprostředním okolí odpovídá 
předseda okrskové volební komise. Jeho 
pokyny k zachování pořádku a důstojné-
ho průběhu hlasování jsou závazné pro 
všechny přítomné.

11. Volič může požádat ze závažných, 
zejména zdravotních důvodů, městský 
úřad v kanc. č. 10 a ve dnech voleb okrs-
kovou volební komisi o to, aby mohl hla-
sovat mimo volební místnost, ale pouze 
v územním obvodu volebního okrsku. 
V takovém případě vyšle komise dva 

členy s přenosnou volební schránkou za 
voličem. 

12. Volby do Senátu se konají společně 
s volbami do zastupitelstev obcí. Úřední 
obálky a hlasovací lístky pro jednotlivé 
volby jsou od sebe barevně odlišeny. Hla-
sovací lístky a úřední obálka pro volby do 
zastupitelstev obcí jsou šedé, hlasovací 
lístky a úřední obálka pro volby do Sená-
tu jsou žluté.

V Klimkovicích dne 19. 8. 2022

Jaroslav Varga, starosta

Druhá etapa pak probíhala od března 
do července letošního roku, a to dokon-
čením obnovy nádvoří spočívající v jeho 
zadláždění pískovcovou a štětovou dlaž-
bou se stavebním přiznáním nalezené 
studny ze 16. století, novou elektroinsta-
lací s nasvícením celého nádvoří i stud-
ny, osazení studny ručně kovanou mříží, 
sanací části omítek proti vzlínání vody 
a ná těrem celé vnitřní fasády s jejím lokál-
ním vyspravením. Tato náročná stavební 
etapa byla celá fi nancována z rozpočtu 
města Klimkovic ve výši cca 5 mil. korun.

Slavnostní otevření obnoveného ná-
dvo ří se uskutečnilo 2. 8. 2022 a znovu 
se tak zpřístupnilo obyvatelům i návštěv-
níkům města.

Studna na nádvoří zámku je ojedinělým 
prvkem v rámci celého Moravskoslezské-
ho kraje. Odkrytí a přiznání studny doklá-
dá historický význam zámku a jeho vazeb 
na zajišťování přístupu k vodním zdrojům 

místních obyvatel. Věříme, že obnovené 
nádvoří potěší mnoho návštěvníků, při-
láká mnoho svatebčanů a pomůže tak 
uchovat nejvýznamnější část z hmotného 
kulturního dědictví v regionu Moravsko-
slezského kraje. 

Město Klimkovice pro obrovský zájem 
obyvatel a návštěvníků také zajistilo ve-
černí komentovanou prohlídku nádvoří 
zámku naším kronikářem Ing. Jiřím Pilli-
chem, za poznáním historie zámku jako 
bývalého šlechtického sídla od středo-
věku po současnost, která se uskuteční 
v pátek 2. září 2022 v 19.30 hod. Sou-
částí prohlídky bude i večerní nasvětlení 
zámeckého nádvoří včetně obnovené 
studny.

Obnova nemovité kulturní památky 
v takovém rozsahu není investicí běžnou, 
ale výjimečnou, a to pro celé generace, 
dovolte mi proto, poděkovat za podpo-
ru a spolupráci při její realizaci: řediteli 

 Ná rod ního památkového ústavu Územní-
ho odborného pracoviště v Ostravě Mgr. 
Mi chalu Zezulovi, Ph.D., Mgr. Jindři chu 
Hlasovi, vedoucímu odboru archeolo-
gie, Mgr. Markétě Juraškové z oddělení 
garantů území za mimořádně korektní 
a vstřícný přístup, Ing. Petře Dvorníkové, 
pověřené referentce Magistrátu města 
Ostravy a paní Alexandře Vavrečkové 
z odboru stavebního úřadu MěÚ Bílovec 
za vstřícnost, konzultace, cenné rady 
a podporu při realizaci stavby. Ing. arch. 
Denise Barvíkové a Ing. Davidu Walde-
novi ze společnosti d21 architekti s. r. o., 
za mimořádně aktivní přístup při řešení 
koordinace použití stavebních materiálů. 
Ing. Tomáši Grygarovi, jednateli společ-
nosti Hochbau, s. r. o., za zvládnutí stav-
by v extrémně krátkém čase v návaznosti 
na náročnost stavby, technickému dozo-
ru stavby Ing. Lukáši Foltýnovi, jednate-
li společnosti Arcada design, s. r. o., za 
vý bornou koordinaci a vedení stavby, 
uměleckému kováři Petrovi Ševečkovi za 
jedinečnou realizaci kované mříže. Panu 
starostovi Jaroslavu Vargovi za mimořád-
né hájení zájmů města při všech jedná-
ních, panu tajemníkovi Ing. Bc. Ladislavu 
Vaškovi za obchodní um, a také celému 
MěÚ Klimkovice za pochopení, podporu 
a pomoc při slavnostním otevření nádvo-
ří.

Není třeba mnoha slov tam, kde oči vidí 
činy.

Ing. Dita Jalůvková, vedoucí 
odboru hospodářsko-technického

Nádvoří zámku – úspěšná obnova 
nemovité kulturní památky 
V lednovém zpravodaji roku 2022 jsme vás podrobně informovali o realizaci první 
etapy nádvoří zámku, jenž proběhla na konci roku 2021 jako přípravná fáze, která 
zajistila opravu a přespádování dešťové kanalizace ve stávajících trasách, výmě-
ny nových šachet na této kanalizaci, odstranění septiku a další potřebné souvi-
sející zemní práce. Tato část investice byla také podpořena individuální dotací 
z Moravskoslezského kraje ve výši 0,5 mil. korun.
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Cílem sdružení obcí je ochrana přírody 
a krajiny kolem dálnic a silnic pro moto-
rová vozidla v Moravskoslezském kraji, 
mi nimalizace negativních vlivů silničního 
provozu na životní prostředí, monitorová-
ní provozu měřeními hluku, emisí a vibrací 
a informování občanů o jejich výsledcích, 
účast na projednání hlukových studií, dů-
sledná kontrola realizace dohodnutých 
opatření, sledování sekundárních vlivů 
provozu staveb v průmyslových zónách 
a také aktivní účast na jednáních při 
územních, popřípadě stavebních řízeních 
významných staveb na trase dálnic a sil-
nic pro motorová vozidla.

Proto byli na první pracovní jednání 
Spolku logicky pozváni zástupci ŘSD. 
Před mětem jednání byl hluk z dálnic 
a rychlostních silnic i mostů, který obtěžu-
je obyvatele přilehlých obcí. ŘSD předsta-
vilo opatření připravovaná k dodatečnému 
odhlučnění dálnice D1 v problematickém 
úseku od 342. (exit Bravantice) do 354. 
(exit Rudná) kilometru. Navržená opatření 
vycházející z odborné studie zpracované 
v roce 2019 a následně schválené Cen-
trální komisí Ministerstva dopravy bude 
Spolek nadále pečlivě monitorovat. Je 
ne zbytné monitorovat plnění podmínek 
časově omezeného provozu, o kterých 
rozhodla KHS Moravskoslezského kraje 
v Ostravě. Bohužel první termín realiza-
ce opatření ke snížení hladiny hluku byl 
na základě žádosti ŘSD ČR prodloužen 
do 31. prosince 2025, zahájení realizace 
navržených opatření očekáváme v roce 
2024. Zároveň je nutné sledovat tech-
nologický vývoj protihlukových opatření, 
které by se mohly uplatnit také v našich 
obcích.

Druhé pracovní jednání navazovalo na 
rozšíření oblasti zájmu Spolku o proble-
matiku výstavby vysokorychlostní tratě 
v MSK z důvodu obdobných problémů 
jako kolem dálnic a rychlostních silnic 
a také vzhledem k tomu, že trať je ve fázi 
projektové přípravy a její trasa v MSK není 
defi nitivně zakotvena a prochází katast-
rálním územím obcí Spolku. Obavy obcí, 
na jejichž území trasa VRT povede, jsou 
velké. Jak pro období výstavby tak hlavně 
z následného provozu. Spolek tak pozval 
na druhé pracovní jednání zástupce 
Správy železnic s. o. Prezentace zástup-
ců SŽ byla velmi přínosná a osvětlila řadu 
problematických bodů a hlavně nastar-
tovala konstruktivní dialog, který přinesl 
konkrétní změnu trasy VRT na katastru 
obce Jistebník, která bude při zářijovém 
jednání dále optimalizována. Stále však 
není zpracována hluková studie vysoko-
rychlostní tratě, na kterou Spolek při jed-
náních se zástupci Správy železnic s. o., 
neustále upozorňuje.

Uvedené příklady, jak ze silničního pro-
středí, tak i železnice, ukazují našim spo-
luobčanům nejen vhodně zaměřené cíle 
Spolku, ale také dokumentují prosazová-
ní jednotlivých opatření ke snížení nega-
tivních vlivů z provozu či stavby. Proto 
se staly obce součástí Spolku, aby byly 
silným partnerem a dokázaly společně 
prosadit zájmy občanů pro přijatelný život 
v daných oblastech.

Třetí pracovní jednání Spolku se usku-
tečnilo 11. dubna 2022 v prostorách 
Sanatorií Klimkovice za účasti sedmi 
poslanců a senátorů z našeho kraje, kte-
ří se danou problematikou v Parlamentu 
zabývají. Obce sdružené ve Spolku se na 

ně  obrátily s konkrétními požadavky, jak 
zajistit zkvalitnění života obyvatel měst 
a obcí, jejichž obydlí se nachází blízko 
frekventovaných dopravních staveb. Na 
základě dosavadních zkušeností Spolek 
pro přijatelný život kolem dálnic v MSK 
žádal poslance a senátory o úpravu 
Zákona 258/2000 Sb. o ochraně veřejné-
ho zdraví v par. 94 odst. 2 v návaznosti na 
par. 31 odst. 1 tak, aby účastníkem řízení 
byly vedle žadatele uvedeny také obce, 
jejichž katastrálního území se žádost 
dotýká. Konkrétně předseda Spolku Jaro-
slav Varga uvedl jednání Krajské hygie-
nické stanice MSK v Ostravě k požadav-
ku ŘSD ČR o časově omezeném provozu 
D1 v případě překračování hlukových 
limitů v blízkosti naší osady Václavovice, 
kdy si město Klimkovice muselo vyžado-
vat informace o rozhodnutích až následně 
žádostmi podle zákona č. 106/1999 Sb., 
o svobodném přístupu k informacím.

Dalším tématem pracovního jednání 
byla systémová podpora řešení ke snížení 
negativních vlivů z provozu již realizova-
ných dálnic a rychlostních silnic pomocí 
izolační zeleně. Spolek navrhl vytvořit 
dotační titul na ministerstvu dopravy pro 
realizaci potřebných opatření. U nových 
silničních a železničních staveb Spolek 
očekává legislativní úpravu, která zajis-
tí, že výsadba izolační zeleně bude na 
pozemcích obce už součástí dokumenta-
ce pro územní rozhodnutí a dokumentace 
pro stavební povolení.

Aktivní a věcná diskuse všech zúčast-
něných svědčila o dobře zvolených téma-
tech a přinesla také konkrétní návrhy dal-
ších kroků řešení. O pracovním jednání 
s poslanci a senátory z našeho kraje jsem 
informoval také zasedání Svazu měst 
a obcí. Obě témata byla kladně přijata 
a posouzena při jednání Dopravní komise 
SMO, kde jsme měli možnost vystoupit, 
obhájit návrhy a zodpovědět další dotazy 
přítomných členů komise. Podpůrné sta-
novisko komise bude zcela jistě pomocí 
při projednávání obou návrhů ve výbo-
rech poslanecké sněmovny. Dosavadní 
průběh postupu legislativního řešení obou 
návrhů nám ukazuje náročnou a dlouhou 
cestu k požadovaným změnám, které jsou 
výsledkem práce a zkušeností jednotli-
vých obcí Spolku. Zároveň nám potvrzuje 
správnost rozhodnutí založit Spolek pro 
přijatelný život kolem dálnic v MSK a pečli-
vě i trpělivě pracovat na daných úkolech.

Jaroslav Varga, starosta Klimkovic
a předseda Spolku pro přijatelný život 

kolem dálnic v MSK

Dosavadní činnost Spolku pro přijatelný život 
kolem dálnic v MSK
Spolek pro přijatelný život kolem dálnic v MSK založily obce Olbramice, Hladké 
Životice a město Klimkovice 9. prosince 2020, předsedou spolku byl zvolen sta-
rosta města Klimkovic Jaroslav Varga. Spolek se dále rozrostl o obce Vřesinu, 
Jistebník a Vražné a v zastoupení starostů jednotlivých obcí se uskutečnilo něko-
lik členských schůzí a tři pracovní jednání. 
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Něco málo z historie
Stavba byla zahájena položením základ-
ního kamene 15. července 1923, tedy již 
téměř před 100 lety. Výstavba probíhala 
v několika etapách. Jako první to byl hlav-
ní sál s jevištěm a zázemím (1923). Poté 
pokračovala druhou etapou výstavba 
vstupního průčelí se šatnami, promítací 
kabinou, sociálním zázemím a schůzov-
ní místností (1926). Ve třetí etapě byla 
zreali zována přístavba bočního přísálí 
v prostoru navazujícím na severní boční 
stěnu hlavního sálu (1934).

K současnému stavu objektu 
z hlediska stavebně technického

Ještě v roce 2015 byla zahájena 1. eta-
pa opravy a úpravy tělocvičny. Staveb-
ní úpravy se týkaly západní přístavby 
v rozsahu od základů až po střešní plášť 
a realizace nové podlahy v hlavním sále. 
Vzhledem ke zhoršujícímu se stavebně 
technickému stavu objektu město od roku 
2020 intenzivně hledalo efektivní způsob 
dalšího investování fi nančních prostřed-
ků stran předmětného objektu tělocvičny. 
Byla postupně provedena diagnostika 
stavby, stavebně technické průzkumy, 
posudky stavebních specialistů. Některé 
posudky byly zpracovány v detailech až 
do vlastních návrhů možných opatření 
k zajištění dalšího bezpečného provozu 

objektu a to především z hlediska stati-
ky, tedy mechanické odolnosti a stability. 
Zásadní výsledky šetření a návrhy opat-
ření byly mimo jiné předkládány i k disku-
si s občany. Společně bylo pak zvoleno 
řešení, kdy při zachování historického 
rázu objektu bude tento opraven a zacho-
ván. Bylo rozhodnuto opět z důvodů 
fi nanční náročnosti celé akce o řešení 
stavby po etapách. Vzhledem k situaci, 
kdy z důvodu narušení statiky původní-
ho krovu byl od února 2020 objekt téměř 
celý uzavřen a nejvíce postižený krov nad 
hlavním sálem byl havarijně zajištěn pod-
pěrami a to s nutností ochrany dřívější 
investice nové podlahy sálu. Byla zpraco-
vána projektová dokumentace na novou 
střešní konstrukci hlavního a malého sálu, 
která byla dále rozšířena i na východní, 
severní a jižní přístavby z důvodu jejich 
špatného technického stavu. Součástí 
této etapy opravy objektu byla rovněž sta-
tická sanace svislých nosných konstrukcí. 
Posléze byla vybrána realizační fi rma pro 
tuto etapu stavby týkající se jak statické 
sanace nadzemních nosných konstrukcí, 
tak i výměny kompletní střešní konstruk-
ce včetně krytiny.

V lednu 2022 byla stavba v rozsahu 
první etapy započata. Nejprve bylo nut-
né pečlivě zajistit ochranu nové podlahy 
hlavního sálu, postavit nosné celoplošné 
montážní lešení v obou sálech. Z  důvodu 

minimalizace nebezpečí zatečení do 
objektu a nových podlah bylo rozhodnu-
to provádět montáž nové dřevěné střešní 
konstrukce uvnitř pod stávající střechou. 
Tomu byl již předem uzpůsoben i pro-
váděcí projekt nosné dřevěné střešní 
konstrukce. Hlavní prostorová prutová 
konstrukce krovu nad hlavním sálem je 
osazena na upravené betonové a dře-
věné prahy, vyrovnávající horizontální 
nerovnosti původní stavby a současně je 
tak dosaženo i vyšší světlosti mezi pod-
lahou a podhledem hlavního sálu. Nosná 
dřevěná konstrukce byla projektantem 
navržena z materiálu SMRK C24 a jsou 
v této použité kromě masivu z pily i prv-
ky z lepeného lamelového dřeva (BSH) 
a prvky z KVH profi lů (zajištění stálosti tva-
ru, minimalizaci výsušných trhlin a menší 
provozní deformace). Spoje jednotlivých 
prvků nosné dřevěné konstrukce byly 
navrženy kolíkového typu (svorníky, vru-
ty i samovrtné, hřebíky a chemické kotvy, 
speciální podložky) s využitím ocelových 
zámečnických atypických i typových prvků 
(trámové botky, úhelníky s prolisem i bez, 
děrované plechy, ztužující pásky). Nad 
hlavním sálem byla opět vztyčena nová 
dřevěná konstrukce věžičky s otvory pro 
větrací žaluzie. V půdním prostoru byla 
umístěna sestava vzduchotechnického 
zařízení a všechny související technolo-
gické rozvody. Podařilo se rovněž mini-
malizovat dodatečné stavební zásahy 
do již provedené západní přístavby. Stá-
vající střecha nad východní přístavbou, 
severní přístavbou i malým sálem byla 
rovněž postupně demontována, snesena 
a nahrazena konstrukcí novou. Všechny 
nové dřevěné nosné střešní konstrukce 
jsou svým charakterem vaznicové s plný-
mi a prázdnými vazbami a stolicemi na 
vazních trámech. Vazní trámy současně 
vynášejí i novou dřevěnou stropní trámo-
vou konstrukci, zateplený SDK podhled 
s požadovanou požární odolností a v sá-
le též podhled akusticky a mechanicky 
odolný (míčové hry apod.). Nová střeš-
ní konstrukce je navržena podle plat-
ných evropských norem a navíc podle 
požadavků investora umožňuje následně 
i umístění fotovoltaických panelů. Z hle-
diska negativních vlivů vlhkosti, hniloby, 
dřevokazných hub a hmyzu je cela nosná 
dřevěná konstrukce chráněná odpovída-
jící impregnací.

V současné době je stavba v této etapě 
před dokončením a v blízké době tak do-
jde k jejímu předání a převzetí. 

Ing. Václav Skopek

Klimkovice realizují opravu sokolovny
V roce 2015 z fi nančních důvodů (stále nákladnější údržba za provoz) převedla 
Česká obec sokolská objekt sokolovny v Klimkovicích na ulici Tyršova 276 na 
město Klimkovice, a to se mimo jiné též zavázalo, že objekt bude i v budoucnu 
sloužit svému původnímu účelu, a to k pořádání sportovních, kulturních a spo-
lečenských akcí.

Pohled na objekt sokolovny s novou střešní konstrukcí z Tyršovy ulice.



7

ZPRAVODAJ MĚSTA A LÁZNÍ KLIMKOVIC 9/2022

Čl. 2 vyhlášky zní: každý je povinen 
zdržet se o nedělích a státem uznaných 
dnech pracovního klidu v době od 6.00 do 
8.00 a od 12.00 do 22.00 hodin veškerých 
činností spojených s užíváním zařízení 
a přístrojů způsobujících hluk, například 
sekaček na trávu, cirkulárek, motorových 
pil a křovinořezů.

Čl. 3 vyhlášky říká, že dobou nočního 
klidu se rozumí doba od dvacáté druhé do 
šesté hodiny. 

Čl. 4 vyhlášky pak stanovuje výjimečné 

případy, při nichž je doba nočního klidu 
vymezena dobou kratší nebo při nichž 
nemusí být doba nočního klidu dodržo-
vána.

Porušování obecně závazné vyhlášky 
města je přestupkem, stejně jako rušení 
nočního klidu mimo stanovené výjimky. 
Ohleduplnost k sousedům je základem 
klidného a spořádaného soužití občanů 
v daném místě, čase a situaci a je ve 
veřejném zájmu. 

Bc. Andrea Jahnová, odbor správní

Rušení doby klidu

Městská policie upozorňuje

Znáte Obecně závaznou vyhlášku města Klimkovic o nočním klidu a regulaci 
hlučných činností? Na území města Klimkovic je v platnosti již od roku 2018. 
Novelizována byla v roce 2020. Předmětem této vyhlášky je regulace hlučných 
činností v nevhodnou denní dobu a sta novení výjimečných případů, při nichž 
je doba nočního klidu vymezena dobou kratší, nebo při nichž nemusí být doba 
nočního klidu dodržována. 

Letní tábory
pro ukrajinské děti

Zajišťujte a chraňte svůj majetek. Vě-
nuj te větší pozornost tomu, co se kolem 
vás děje. Všímejte si cizích osob, které 
nahlížejí do cizích za hrad nebo obchá-
zejí domy. Mnohdy jejich drzost nezná 
mezí a jsou schopni i v denních hodinách 
vstoupit na váš pozemek a obhlížet si 
terén. Nevybírají si jen odlehlejší místa, 
ale i přímo domy a zahrady v ulici, kde 
sousedí více domů pohromadě. 

Pokud jsou přistiženi na zahradě nebo 
přímo v domě, používají různé výmluvy, 
proč se zde nacházejí: „Někoho hledají, 
mají žízeň, jsou cizinci a hledají práci, 
jdou ke známým a spletli si dům...“ Čas-
to zneužívají důvěřivosti hlavně starších 
občanů, kteří jsou pro ně cílovou skupi-
nou. Jsou schopni i několik dnů zpovzdáli 
pozorovat, kdy vstávají a chodí spát, jestli 
chodí pravidelně v určitou dobu na zahra-
du, nebo k lékaři či na nákup. 

Jen pár příkladů, na co byste si měli dát 
pozor. To, že zamknete branku k do mu, je 
dobře, ale trochu to postrádá smysl, když 
necháte klíče z druhé strany v zámku, kde 
lze velmi lehce prostrčit ruka a odemknout 
ji. Stejné je to i v pří padě, že zamkne-
te dveře domu, když jdete na zahradu 
a nevidíte na vchodové dveře, což je 
určitě obezřetné, ale ne už tolik, když pak 
klíče necháte v zámku, nebo je schováte 
v květináči, na parapetu, pod rohožku, do 
boty za dveřmi a na další „zaručeně utaje-
ná“ místa. Tím opět ohrožujete svůj maje-

tek, neboť tito lidé mají zkušenosti s tím, 
kam lidé klíče často odkládají. O nic bez-
pečnější není ani situa ce, kdy zamknete 
dveře, ale okna jsou dokořán a v domě se 
nikdo nezdržuje. I v případě zaparkova-
ného vozidla u domu, které je za branou, 
ale ponecháno odemčené, dáváte zlodě-
jům příležitost se obohatit. Nedávejte pří-
ležitost ke krádežím ani tím, že necháváte 
na zahradě položené nářadí, pilu, sekač-
ku, žebříky nebo jiné pracovní pomůcky, 
které by je mohly lákat. Zloději tyto věci 
prodají, a to hodně pod cenou, jen aby 
tím získali fi nanční hotovost, nebo je ode-
vzdají ve sběrnách druhotných surovin za 
zlomkovou cenu. Pokud se vám stane, 
že se na vašem pozemku pohybují cizí 
lidé, nebo se snaží dostat k vám domů 
pod nějakou záminkou a máte podezře-
ní, že není vše v pořádku – nebojte se 
v tuto chvíli zavolat na Policii ČR (tel. 
158). Informujte nás jako Městskou policii 
Klimkovice o této situaci, ať se můžeme 
zaměřit na danou lokalitu a provádět zde 
častější kontroly, sdělte to i sousedům 
a varujte je, ať si dávají pozor. Důležité 
je – všímejte si registračních značek vozi-
del, kterým podezřelé osoby přijely, nebo 
si zapamatujte, jak vypadaly, jestli mají na 
sobě nějaké zvláštní markanty, podle kte-
rých by byly lépe identifi kovatelné, jako je 
např. tetování, jizva, kulhání, vada řeči. 

kom. Monika Staňková, 
MP Klimkovice

Soutěže, bojovky, kamarádi, táborové 
lás ky. Dobrodružství, zábava, koupání, 
sport a legrace uprostřed krásné přírody. 
Tohle vše mohly zažít i děti z Ukrajiny, 
které našly svůj dočasný domov v našem 
městě. Tábory byly hrazeny z fi nančních 
prostředků poskytnutých občany města 
Klimkovic na sbírkový účet. Děti se tak 
zúčastnily pobytu v táboře pořádaném 
Eko-info centrem Ostrava – Harry Pot-
ter a Tajemná komnata a příměstského 
tábora v Centru volného času Mozaika 
v Klimkovicích. A my vám děkujeme, že 
jste pomohli nejednomu dítěti uskutečnit 
jeho malý sen! Mária Bílková, KIS

Protože se v poslední době stále častěji objevují případy krádeží a také pohybu 
podezřelých osob v Klimkovicích, chceme opětovně apelovat na občany k větší 
obezřetnosti a opatrnosti. 

Moštovací sezóna
Zahajujeme moštovací sezónu! Pro 
úplnost uvádíme podmínky v letoš-
ním roce, jak na to a jaké jsou sou-
časné cenové relace. Z důvodu ná-
růstu cen energií jsme byli nuceni 
letos upravit ceny, zvláště tam, kde 
je používána pasterizace: 
• prosté moštování  10 Kč / litr
• drcení do bečky  5 Kč / litr
•  pasterizace (pouze do pětilitrových 

sáčků)  105 Kč / sáček 
(8,- mošt. + 10,- paster. / litr 
+ 15,- sáček, tj. 18 x 5 + 15 = 105,-)

• kartonová krabice  20 Kč / kus
•  příplatek za likvidaci 

odpadu 2 Kč / litr moštu
Ceny sáčků a krabic do vyčerpá-

ní zásob z loňska necháváme beze 
změny.

Více informací najdete na našich 
webových stránkách: https://zahrad-
kari-klimkovice.webnode.cz.
Těšíme se na vaši návštěvu! 

Ing. Tomáš Macek, 
zahrádkáři Klimkovice
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Kvalitu těchto vyčištěných vod, které 
jsou dále vypouštěny do vod povrcho-
vých, stanoví Magistrát města Ostravy, 
od bor ochrany životního prostředí. Naklá-
dání s odpadními vodami a provoz čistír-
ny probíhá v souladu s tímto nařízením.

Spolu s touto kanalizací je podél cesty 
vedena i kanalizace dešťová, která slouží 
k odvodnění cesty, je za tím účelem opat-
řena mřížemi a je povoleno ji využívat 
pouze pro odvádění čistých dešťových 
vod do vodního toku. 

V březnu letošního roku zahájila v Klim-
kovicích kontrolu Česká inspekce životní-
ho prostředí, Oblastní inspektorát Ostrava, 
oddělení ochrany vod. Kontrola byla zamě-
řena na provoz zařízení čistírny od  padních 
vod v lokalitě Hýlov a kvalitu vod vypouště-
ných kanalizací do vodního toku. 

Kontrola probíhá velmi důkladně, tak-
že v jejím průběhu inspekce odhali la ne   -
dovolené vypouštění odpadních vod (splaš-
ků) do dešťové kanalizace. Vypouštění 

Za toto předávání odpadních vod 
k čištění město v posledních letech platí 
nemalou částku vodárenské společnosti 
OVAK a. s., například:
•  v roce 2018: 6 473 582 Kč včetně DPH, 
• v roce 2019: 5 362 144 Kč včetně DPH,
• v roce 2020: 5 839 402 Kč včetně DPH,
• v roce 2021: 6 881 496 Kč včetně DPH.

Další lokalitou odvádění odpadních 
vod je oblast městské části Hýlov, kde 
je kanalizační sběrač veden podél hlav-
ní příjezdové komunikace k lázeňskému 
areálu a odpadní vody jsou čištěny na 
čistírně odpadních vod na Hýlově, kterou 
provozuje město v zastoupení Technické 
správy města Klimkovic. 

Třetí oblast odkanalizování je měst-
ská část Josefovice, kde byla kanalizace 
zbudována a uvedena do provozu v roce 
2020. Odpadní vody z nemovitostí jsou od 
občanů svedeny do kanalizačního sběra-
če a čištěny na nově zbudované čistírně 
odpadních vod v Josefovicích. 

Podle zákona č. 274/2001 Sb. o vodo-
vodech a kanalizacích pro veřejnou 
potřebu, ve znění pozdějších předpisů, je 
vlastník kanalizace povinen zajistit plynulé 
a bezpečné provozování těchto kanalizací 
a vytvářet rezervu fi nančních prostředků 
na jejich obnovu. Současně má vlastník 
právo na úplatu za toto odvádění, čištění 

nebo jiné zneškodňování odpadních vod 
(stočné). Město Klimkovice jako vlastník 
a provozovatel kanalizace pro veřejnou 
potřebu je povinno uzavřít s odběrateli 
písemnou smlouvu o odvádění odpad-
ních vod. Právo na stočné vzniká městu 
podle zákona okamžikem vtoku odpad-
ních vod z nemovitosti do kanalizace a ne 
až podpisem smlouvy o odvádění odpad-
ních vod, jak se někteří odběratelé mylně 
domnívají.

V souladu s usnesením z 51. schůze 
Rady města Klimkovic, ze dne 6. 5. 2020, 
provádí průběžně Odbor hospodářsko-
-technický Městského úřadu Klimkovice 
kontrolu uzavřených Smluv o odvádění 
odpadních vod a skutečného napojení 
nemovitostí na kanalizaci pro veřejnou 
potřebu. 

Na základě výše uvedených skutečnos-
tí budou všichni vlastníci nemovitostí na 
území města Klimkovic postupně vyzývá-
ni k aktualizaci údajů, doložení nakládání 
s odpadními vodami ze svých nemovi-
tostí a uzavírání nových smluv o odvádě-
ní odpadních vod. Součásti výzvy bude 
z části předem vyplněný návrh nové 
Smlouvy o odvádění odpadních vod včet-
ně přílohy č. 1 Souhlas s předáváním 
údajů o množství dodané vody, kterým 
provozovatel kanalizace (město Klimko-
vice) získá od provozovatele vodovodu 

(Severomoravské vodovody a kanalizace 
Ostrava a. s.) nezbytné údaje za účelem 
fakturace stočného u nových odběratelů. 

Prosíme, přečtěte si pak vše podrob-
ně, v klidu a doplňte chybějící údaje. 
Vy  plněný a podepsaný návrh smlouvy 
bude nutné doručit osobně na Městský 
úřad Klimkovice nejpozději do 30 dnů od 
obdržení výzvy. Vzhledem ke skutečnos-
ti, že je potřeba v návrhu smlouvy ještě 
doplnit další informace (katastrální mapy, 
zákresy kanalizačních přípojek) nabídne-
me pomoc a součinnost ve vyplňování 
smlouvy a to přímo na městském úřadě. 
Město má systém objednávání, dohodně-
te si, prosím, termín podle výzvy. 

V rámci snižování nákladů na množství 
předávaných odpadních vod k čištění na 
Ústřední čistírně odpadních vod v Ostra-
vě-Přívoze, probíhá v současné době zá-
roveň na území města Klimkovic i proces 
měření balastních vod v kanalizačním 
potrubí. Po odhalení těchto nátoků při-
stoupí město k postupnému vymístění 
balastních vod, čímž se sníží náklady na 
provoz kanalizace.

Děkujeme všem vlastníkům za pocho-
pení, součinnost a spolupráci při realizaci 
tohoto časově, komunikačně a technicky 
náročného procesu. Věříme, že společ-
nými silami narovnáme a zaktualizujeme 
smluvní vztahy, což v delším horizontu, 
spolu s vymístěním balastních vod, umož-
ní zpomalení nárustu ceny za stočné.

Ing. Helena Malásková, 
referent odboru 

hospodářsko-technického

Uzavírání nových Smluv o odvádění 
odpadních vod
Město Klimkovice vlastní a provozuje několik kilometrů kanalizačních stok 
ve třech oblastech města. Nejrozsáhlejší síť je v oblasti centra města. Jedná 
se o kanalizační stoky, které jsou postupně zaúsťovány do hlavního sběrače 
a odpadní vody jsou odváděny a dále čištěny na Ústřední čistírně odpadních vod 
v Ostravě-Přívoze (ÚČOV).

Kontrola čistírny odpadních vod a kanalizace 
Českou inspekcí životního prostředí na Hýlově
Město Klimkovice je vlastníkem a provozovatelem mimo jiné i splaškové a dešťo-
vé kanalizace v lokalitě Hýlov, včetně ulice Husovy. Kanalizační sběrač je veden 
podél hlavní příjezdové komunikace k lázeňskému areálu a odpadní vody jsou 
zaústěny a dále čištěny na čistírně odpadních vod, kterou provozuje město Klim-
kovice v zastoupení Technické správy města Klimkovic. 
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Blahopřejeme
Vítáme nové občánky
našeho města:
Klára Lubojacká, Viktor Kalus,
Dominika Ur bová, Mia Dadu

od padních vod „na černo“ ze septiků, 
žump nebo domovních čistíren odpad-
ních vod do této kanalizace, ať přípojkou 
nebo v nočních hodinách přes mříž v kraji 
cesty, je protizákonné.

Česká inspekce životního prostře-
dí jako kontrolní orgán veřejné správy 
požaduje po městu Klimkovice odhalení 
nezákonných přítoků do potrubí dešťo-
vé kanalizace a sjednání nápravy v této 
záležitosti, v důsledku čehož městu jako 
vlastníku dešťové kanalizace, do které 

jsou  vypouštěny splašky, může být uděle na 
pokuta. Za účelem odhalení znečišťovate-
le město ve spolupráci s Čes kou inspekcí 
životního prostředí a s Technickou sprá-
vou města Klimkovic provedlo v zájmovém 
území několik místních šetření, kontrol 
i kamerových průzkumů dešťové kanaliza-
ce za pomoci technického vybavení a musí 
v těchto kontrolách i nadále pokračovat. 
Průzkumem bylo odhaleno nepovolené 
napojení přípojek z několika nemovitostí, 
s jejichž vlastníky bude zahájeno jednání 

a budou požadována nápravná opatření. 
Znečišťovatelům životního prostředí hro-
zí pokuty ve výši až několik desítek tisíc 
korun, a to i opakovaně.

Žádáme všechny vlastníky nemovitostí, 
aby do dešťové kanalizace nevypouště-
li splaškové vody a současně děkujeme 
obyvatelům Hýlova za jejich součinnost 
a spolupráci, která vede k odstranění pro-
blémů a ke vzájemné spokojenosti.

Ing. Helena Malásková, referent 
odboru hospodářsko-technického

Příspěvek na bydlení
S účinností od 1. července 2022 došlo ke 
změnám v oblasti příspěvku na bydlení. 
U stávajících příjemců dávky není nut-
né podávat novou žádost, příspěvek na 
bydlení bude nadále vyplácen na zákla-
dě předchozí žádosti za předpokladu, že 
příjemce doloží náklady na bydlení a pří-
jem rodiny za druhé čtvrtletí. Podklady je 
možné nově doložit také elektronicky.

S účinností od 1. října 2022 bude mož-
né prokazovat náklady na bydlení a pří-
jmy rodiny jen dvakrát ročně (v případě, 
že nedojde k žádným změnám v příjmech 
a ná kladech na bydlení rodiny) a příspěvek 
na bydlení bude vyplácen po období šesti 
měsíců ve stejné výši. Povinně se budou 
dokládat náklady na bydlení a příjmy rodi-
ny za 1. a 3. čtvrtletí 2022 kalendářního 
roku (pro stanovení nároku na příspěvek 
na bydlení ve druhém a čtvrtém kalendář-
ním čtvrtletí). Nepovinně se budou doklá-
dat náklady na bydlení a příjmy rodiny 
za 4. a 2. čtvrtletí kalendářního roku (pro 
nárok na příspěvek na bydlení v prvním 
a třetím kalendářním čtvrtletí), pokud žada-
tel o příspěvek na bydlení nabude dojmu, 
že se mu v tomto kalendářním čtvrtletí zvý-
šily náklady na bydlení, případně snížil pří-
jem rodiny a může to mít vliv na dosažení 
vyšší výše příspěvku na bydlení. Nárok na 
výplatu dávky vzniká dnem podání žádosti 
a nárok lze uplatnit max. 3 měsíce zpětně.

Důchodové pojištění
Od 1. září 2022 dojde k valorizaci všech 
důchodů. Procentní výměra se zvýší 

o 5,2 %. To v průměru znamená přilep-
šení ve výši 700 korun. Jde přitom už 
o třetí valorizaci v letošním roce – poprvé 
se důchody zvyšovaly v lednu, podruhé 
v červnu a potřetí v září. Celkový růst 
průměrného důchodu (podle MPSV) tak 
v tomto roce přesáhne 2 500 korun.

Životní a existenční minimum
Od 1. července 2022 došlo ke zvýšení 
částek životního a existenčního minima. 
Výše životního minima pro jednotlivce 
dosahuje částky 4 620 Kč a existenčního 
minima 2 980 Kč. Od nových částek se 
budou odvíjet i dávky vyplácené v rám-
ci pomoci v hmotné nouzi a dávky státní 
sociální podpory.

Jednorázový příspěvek na dítě
Od 1. srpna 2022 bude rodinám s dětmi 
do 18 let věku vyplácen jednorázový pří-
spěvek ve výši 5 000 Kč. Tento příspěvek 
obdrží domácnosti s celkovým ročním 
příjmem za rok 2021 do jednoho milio-
nu korun hrubého. Rodiče, kteří pobírají 
přídavek na dítě, dostanou jednorázový 
příspěvek vyplacen automaticky, není 
nutné si o něj žádat. Ostatní budou muset 
podat žádost elektronicky prostřednictvím 
webové aplikace nebo osobně na vybra-
ných CZECH POINTECH na obecních či 
krajských úřadech. Toto bude možné od 
18. srpna 2022.

Milostivé léto II
Milostivé léto II začne 1. září 2022 a bu-
de trvat do 30. listopadu 2022. Akce je 
určena pouze fyzickým osobám, které 

Aktuální informace ze sociální oblasti

Poděkování

Chceme veřejně poděkovat zasahují-
cím klimkovickým hasičům, kteří spolu 
s hasiči z integrovaného záchranného 
systému uhasili u nás požár, vznik-
lý technickou závadou, již v zárodku 
a zabránili tak vzniku dalších, velkých 
škod. Byli rychlí, velmi profesionální 
a odvedli skvělou práci. Děkujeme.

Rodina Bálkova a Friedrichova

mají dluh vůči státu nebo jiným veřejno-
právním věřitelům. Podmínkou je, aby 
byl dluh vymáhaný soudním exekuto-
rem a aby daná fyzická osoba nebyla 
v insolvenci. Nesmí tedy zrovna prochá-
zet oddlužením. K zastavení exekuce 
je nutné, aby dlužník během tříměsíční 
lhůty uhradil původní dluh (tzv. jistinu) 
nebo její část, na kterou je vedena exe-
kuce, a zároveň zaplatil paušální náhradu 
nákladů exekuce ve výši 1 500 Kč bez 
DPH za náklady řízení. 

Další informace k řešení sociální situa-
ce vám může poskytnout sociální pra-
covnice Bc. Eva Kubíčková, DiS., kte-
rá má každou první středu v měsíci na 
Městském úřadě Klimkovice v době 
od 13.00 do 15.00 hodin pravidelné 
konzultace, případně si můžete sjednat 
schůzku telefonicky na čísle: 602 139 
374, e-mailem: ekubickova@ostrava.cz 
nebo prostřednictvím pracovníků měst-
ského úřadu.

Bc. Eva Kubíčková, DiS.

Oznámení pro pozůstalé 
Městský úřad v Klimkovicích sděluje občanům, že plánuje na květen roku 2023 
smuteční vsyp zpopelněných ostatků zesnulých. Prosíme zájemce o tento pietní 
akt, aby se přihlásili na MěÚ v Klimkovicích, odboru správním, u Hany Lazecké, 
tel.: 556 420 752, která s nimi dohodne podrobnosti tohoto smutečního obřadu. 
Bližší informace obdrží přihlášení zájemci v pozvánce.  Odbor správní MěÚ
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Slovo místostarosty

Současnému zastupitelstvu města končí mandát a jsou 
před námi volby nových zastupitelů, z nichž vzejde rovněž 
nové vedení města, rada města, místostarosta i starosta. 
Tímto článkem bych proto chtěl vzpomenout na uplynulé 
3,5leté období, které jsem strávil ve funkci místostarosty. 
Byl to čas nabírání zkušeností a přeměny některých mých 
představ v reálné věci. 

Dříve ovšem, než začnu hodnotit, chtěl bych touto cestou podě-
kovat všem současným zastupitelům, členům fi nančního, kont-
rolního i dopravně bezpečnostního výboru, členům všech odbor-
ných komisí rady města za jejich práci a obětavost v uplynulém 
období. Rovněž musím poděkovat všem úředníkům a zaměst-
nancům města za spolupráci a odvedené výkony. I když ne vždy 
jsme byli v souladu s našimi představami, vždy jste všichni pra-
covali pro město s plným nasazením. Děkuji všem.

Bylo babí léto roku 2018, když jsem byl poprvé zvolen členem 
Zastupitelstva města Klimkovic. Bylo to poprvé a do funkce jsem 
šel plný elánu, nasazení, s drobně naivními představami. A hned 
začátek tohoto období mne rychle usadil na zem a ukázal mi, že 
i na malém městě se bohužel dělá politika a mnohé dohody nic 
neznamenají. Byla to nepěkná zkušenost, ale i tyto posouvají 
člověka v jeho životě dále a poskytují mu další a mnohdy lepší 
příležitosti. Na jaře roku 2019 jsem se stal místostarostou města 
Klimkovic, kterým jsem dodnes, a tomuto období se chci věnovat 
ve svém hodnocení.

Stát se místostarostou je velké životní rozhodnutí. I když 
si to nepřipouští, člověku se změní život. Toto rozhodnutí má 
dopad na zaměstnání, rodinu, volný čas. Funkce  místostarosty 

v  Klimkovicích není uvolněnou funkcí, to znamená, že tato funk-
ce je vykonávána současně při civilním zaměstnání. Zjistil jsem, 
že toto mnoho lidí v Klimkovicích neví. Proto neberte následu-
jící věty jako mé stěžování si, ale chci jen nastínit, co funkce 
místostarosty obnáší. Při nástupu do funkce místostarosty jsem 
tedy musel po dohodě se zaměstnavatelem přizpůsobit svou 
pracovní dobu, po dohodě s rodinou obětovat volný čas a ome-
zit tak i své další volnočasové aktivity, pro to, abych vymeze-
ný čas mohl naplno věnovat městu a kompetencím svěřeným 
místostarostovi města. Zákonem je kompetence místostarosty 
stanovena následovně: „Místostarosta, kterého určí zastupitel-
stvo obce, zastupuje starostu v době jeho nepřítomnosti nebo 
v době, kdy starosta nevykonává funkci“. Zastupování starosty 
v jeho nepřítomnosti tak ovšem není jedinou kompetencí. Již his-
toricky je v Klimkovicích dáno, že místostarosta se plně věnuje 
fi nancím a rozpočtu města. Jen toto je velmi obsáhlá agenda. 
Poté se zpravidla věnuje svěřeným investičním akcím a dalším 
úkolům svěřeným radou města. Ve všech těchto kompetencích 
a úkolech jsem se po celou dobu snažil odvádět co nejkvalitněj-
ší výkony a následovně se pokusím vzpomenout a popsat pár 
konkrétních případů.

Na úřad jsme společně se starostou a novou radou města 
nastoupili v době, kdy bylo potřeba bezchybně dotáhnout do 
konce dvě velké rozjeté investiční akce, a to centrální kruhový 
objezd a čističku odpadních vod v Josefovicích. Obě tyto akce 
v sobě skrývaly velkou dávku spolupráce se všemi možnými úřa-
dy, odbory a realizačními fi rmami. Nasát hned na úvod atmosfé-
ru kontrolních dní takto velkých investičních akcí byla zkušenost 

Pohled místostarosty na uplynulé volební 
období ve vedení města
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k nezaplacení a jsem rád, že se obě akce podařilo dotáhnout 
do úplného a úspěšného konce. Tím úplným koncem myslím 
u kruhového objezdu zejména napojení chodníků a konečné 
ozelenění jeho vnitřní části a u čističky odpadních vod a kana-
lizace v Josefovicích pak zejména vyúčtování dotace, napojení 
uživatelů a následnou opravu povrchu všech cest v Josefovi-
cích. I když se mohlo zdát, že po dokončení těchto dvou akcí 
nastala z investičního hlediska doba temna, opak byl pravdou. 
Pracovalo se na tom, aby následné investiční akce byly precizně 
připraveny, zejména co se týká projektových dokumentací. I toto 
jsou investice, které jsou ale bohužel vidět až za nějaký čas při 
realizaci. Je pravdou, že při nástupu na úřad jsem si předsta-
voval snadnější cestu k realizacím určitých akcí, ale po čase, 
s nabytými zkušenostmi, jsem nakonec při pohledu na výčet 
uskutečněných realizačních investic téměř spokojen. Mezi hlav-
ní realizované investiční akce v uplynulém období patří zejména: 
oprava povrchu cesty a chodník na ulici Lagnovské, rekonstruk-
ce herních prvků v Parčíku, rekonstrukce hlediště, jeviště a pro-
mítací techniky v kině, nezbytný nákup pozemků pro sportovní 
halu, rekonstrukce výkladců a fasáda budov drogerie a večerky 
na náměstí, rekonstrukce chodníků od parku k okružní křižo-
vatce a dalších chodníků ve městě, digitalizace městského roz-
hlasu, opravy a rekonstrukce všech mateřských školek včetně 
velké rekonstrukce školky na ulici 28. října, modernizace učeben 
v základní škole, zalesnění pozemků u dálnice, kompostéry pro 
občany města, postupné opravy a utěsnění dna velkého bazénu, 
a kompletně nový malý bazén na koupališti, realizace nové stře-
chy sokolovny, realizace nového nádvoří včetně historické stud-
ny, nový výtah v domově pro seniory, započetí výstavby chodníku 
z Polanky do Klimkovic a mnoho dalších drobnějších investič-
ních akcí. Jen pro představu, hrubý fi nanční součet investic za 
uplynulé čtyřleté období přesahuje 100 miliónů korun. 

Z tohoto výčtu bych se rád více zmínil o akci Kompostéry 
pro občany našeho města, kterou jsem osobně zastřešoval. 
Od prvotní informace o této možnosti a možnosti dotace se mi 
ta akce líbila a jsem rád, že se ji podařilo zrealizovat, i když to 
nebylo zrovna jednoduché. Získat dotaci a vysoutěžit dodava-
tele, bylo to nejmenší. Oříšek nastal ve chvíli dodání 700 kusů 
kompostérů, kde je uskladnit a poté, jak je distribuovat a zajistit 
veškerou administrativu s podpisem smluv atd. Za pomoci pra-
covnic informačního centra, pracovníků technické správy a bri-
gádníků se vše podařilo. Ze zpětných pozitivních reakcí občanů 
mám upřímnou radost, která dále člověka naplňuje k pokračová-
ní v této práci.

Při kompetenci zastupování starosty města v době jeho nepří-
tomnosti, jsem počátkem roku 2020 zažil, pro mne osobně, velmi 
nepříjemnou situaci. Zrovna v době nepřítomnosti starosty bylo 
na základě doporučení statika nutno rozhodnout o okamžitém 
uzavření sokolovny. V době naplánovaných plesů a kulturních 
akcí to nebylo zrovna lehké rozhodnutí. Ale argumenty statika 
byly jednoznačné a jiné rozhodnutí jsem prakticky ani udělat 
nemohl. V současné chvíli se už dokončují opravy střechy soko-
lovny a osobně věřím, že už následující plesová sezóna opět 
proběhne i v sokolovně a do budoucna, budu-li mít k tomu pří-
ležitost, budu dále usilovat o komplexní dokončení rekonstrukce 
celé této budovy. 

V rámci svěřeného úseku fi nancí a rozpočtu města jsem hrdý 
na to, že všechny rozpočty, které jsme s úředníky společně 
sestavovali, byly přebytkové, město jsme dále nezadlužova-
li a fi nanční stav města budeme dále předávat se zůstatkem 
50 miliónů korun na účtech města. Za toto uplynulé období se 
podařilo umořit dluh města ve výši 32 miliónů korun. V roce 2019 
dluh města činil 52 miliónů korun a dnes je současný dluh města 

již pod 20 milióny korun. O sestavování rozpočtu jsem každoroč-
ně čtenáře Zpravodaje podrobně informoval. Sestavit rozpočet 
tak, aby byl přebytkový, nebo alespoň vyrovnaný, nikdy nebyl 
lehký úkol, proto jsem rád, že se to vždy povedlo.

Další z kompetencí místostarosty, která byla ale určena až 
v průběhu mého působení, je vedení Kulturně informačního 
střediska. Tuto kompetenci jsem převzal v době „po-covidové“ 
a v době „ukrajinské války“. Obě tyto záležitosti hrubě zasáhly 
do běžné činnosti tohoto úseku města. V době „po-covidové“ 
se opět naplno začaly rozjíždět veškeré kulturní a společenské 
akce a do toho se náš KIS stal pro Klimkovice „uprchlickým cen-
trem“. Musím konstatovat, že vše se zvládlo s bravurou. Práce, 
kterou za tu dobu odvedli Alice Chlebovská, Maruška Bílková 
a v poslední době i Aleš Pirnos, je nezastupitelná. Touto ces-
tou jim chci všem veřejně poděkovat za jejich osobní nasazení 
a obětavost při práci pro město Klimkovice. Opravdu děkuji. 

Za těch uplynulých 3,5 roku byl odveden opravdu kus práce, 
ale ještě pořád jí spousta zbývá. V Klimkovicích chybí netradiční 
sportoviště, jako skateboardové a workoutové hřiště, je potřeba 
precizně dokončit projekt sportovní haly a hasičské zbrojnice, 
navázat na rozpracovanou rekonstrukci sokolovny, komplexní 
úpravy areálu koupaliště a dovybudování chodníku od Polanky, 
dokončit změny v územním plánu, navázat na rozpracovaný pro-
jekt „chytré obce“, naplno se začít věnovat komunitní energetice 
a celkově nakládání s energiemi ve městě, je zájem rozšířit síť 
cyklostezek a propojit místní části s centrem Klimkovic, navázat 
na modernizace městských budov, vyřešit otázku „žluté školy“ 
a mnoho, mnoho dalšího. Práce je určitě více, než na následující 
čtyřleté období. 

Vážení občané, přátelé a kamarádi, děkuji vám za podpo-
ru, komunikaci a připomínky. Velmi si toho vážím a bylo mi ctí 
v uplynulém období pracovat pro nás všechny v našich krásných 
Klimkovicích. 

Bc. Lukáš Lyčka, místostarosta
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Komunální volby

Budoucnost pro Klimkovice
Trojka je pro naši kandidátku symbolická. Naše nové volební hnu   vzniklo na půdorysu tří volebních 
stran, které v minulos   v našem městě kandidovaly samostatně. V uplynulém volebním období jsme 
rádi spolupracovali a tak nyní kandidujeme jako nové volební sdružení s převážně nezávislými kandidáty. 
Které strany to jsou?

Tradice místní Sociální demokracie hájit zájmy poc  vě pracujících, rodin s dětmi, seniorů, samoživitelek vznikla už v roce 1906. 
Pozornost ochraně životního prostředí věnovalo místní zelené hnu   Zelené klidné Klimkovice, které nahradili kandidá   navržení 
za Stranu zelených. Pragma  cký pohled na veřejné záležitos   reprezentovala místní pobočka hnu   ANO. Podle citace z ANO bylo 
jejím členům nařízeno kandidovat pouze jako nezávislí kandidá   s dočasně pozastaveným členstvím. 

Jeden ze smyslů naší existence je zajis  t co nejlepší budoucnost pro naše dě  . Chceme našim potomkům udržet zdravé životní pro-
středí, energe  ckou bezpečnost, solidární sousedské vztahy? Nechali jsme se inspirovat dobrou praxí z jiných obcí ČR, které úspěš-
ně zvládají energe  ckou krizi. Co navrhujeme? Hlavní prioritou je komunitní energe  ka – systém výroby energie prostřednictvím 
obnovitelných zdrojů. Jejím cílem není fi nanční zisk, ale poskytování environmentálních, sociálních a ekonomických služeb místní 
komunitě – městu. Pokud město ušetří za energie, může si dovolit snížit komunální poplatky pro občany – např. za stočné, za popel-
nice. Občan tak ušetří zásluhou města.

Vybíráme další témata našeho programu:
•  Ochlazení klimatu na veřejných prostranstvích masívní výsadbou zeleně, místo schodiště u kina parčík, 

rozšíření parku pod Hruškou, instalace vodních prvků s využi  m historických studní v centru.
•  Ochrana města pro   nevhodným projektům – viz připravovaný prodej Žluté školy, nevhodné zadání nového územního plánu, 

logis  cké haly ovlivňující okolí města.
•  Otevřená radnice – podněty k územnímu plánu se budou komunitně projednávat na veřejném fóru.
•  Sociální programy – fi nanční pomoc energe  ckým úsporám bydlení občanů, podpora dě   formou úhrady kroužků, podpora 

sociálnímu bydlení, podpora mladých rodin porodným 10 000 Kč, podpora přímé dopravy na zdravotnická zařízení do Poruby.
•  Kompenzace hluku z dálnice – obchvat města bez poplatku, účinné bariéry pro   hluku a emisím.
•  Dělat věci lépe = Einstein: Není možné dělat stále stejné věci stejně blbě a očekávat jiné výsledky + …
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ŽIVOT VE MĚSTĚ NÁM NENÍ LHOSTEJNÝŽIVOT VE MĚSTĚ NÁM NENÍ LHOSTEJNÝ
Vážení spoluobčané města Klimkovic,
 základní organizace KSČM si je vědomá významu komunálních voleb v roce 2022 pro život v našem městě, 
a proto Vám předkládáme výběr priorit ze svého volebního programu, který vychází z hesla „Společně rozhodne-
me, jak budeme u nás doma žít“. Všichni zde bydlící občané mají právo na slušné životní podmínky, bez ohledu 
na své politické přesvědčení, či svůj soukromý majetek.
 Pokud se s naším programem ztotožňujete, dejte svůj hlas našim kandidátům. Navržení kandidáti, pokud dosta-
nou Vaši důvěru, budou přistupovat k výkonu svých funkcí zodpovědně. 

V nastávajícím volebním období budeme prosazovat a podporovat:
- poměrné zastoupení všech volebních stran a hnutí ve výkonných orgánech města
- dokončení rekonstrukce Sokolovny a opravy fotbalového hřiště, řešení opravy kina
- usilovat o zajištění bezpečnosti dětí a občanů na komunikacích, osobní a majetkové bezpečnosti
- nadále provozování areálu koupaliště a odbahnění rybníka v parku Petra Bezruče
- dořešení využití budovy „Žluté školy“ včetně celého areálu bývalé hospodářské školy
- dokončení chodníku na ulici 28. října až po obec Polanka
- důstojný průběh pietních aktů k výročí osvobození města Klimkovic, včetně údržby památníku 
-  plnění Strategického plánu rozvoje města Klimkovic, mimoškolní, sportovní, zájmové a společenské vyžití 

dětí a mládeže
- komunikaci s občany města a pomáhat řešit problémy s cílem jejich spokojenosti
- vyřešení dopravní situace, včetně parkování v centru města
- zpracování projektových dokumentací na akce prospěšné pro většinu obyvatel našeho města

K volbám spolu s námi. Volte číslo 6!  vedoucí kandidát KSČM Petr Skyba
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Městská knihovna

Letošní nový školní rok začínáme tro-
chu improvizovaně, vzhledem k probíha-
jící rozsáhlé rekonstrukci budovy ZUŠ. 
Na provoz knihovny to nebude mít až tak 
velký vliv, ale prosíme všechny uživatele 
knihovny o velkou opatrnost. Dočasně 
bude zrušen box na vrácení knih u zadní-
ho vchodu (vzhledem k lešení u budovy), 
nelze využít internet pro veřejnost a ně-
které tituly vám ze skladu nebudeme moci 
donést. Sami budeme úřadovat v provi-
zorní kanceláři. Vše je dočasné a tímto 
děkujeme za shovívavost, když nebude 
vše rychle vyřízeno. 

Vzhledem k vývoji cen ve všech oblas-
tech naší ekonomiky (průměrná cena 
knihy se dnes pohybuje kolem 380 až 
450 Kč) jsme se rozhodli upravit poplat-
ky, které jsou nezbytné pro plynulý chod 
knihovny, a které nebyly změněny hodně 
dlouho (nový ceník schválen Radou měs-
ta) a sice: od 1. září 2022 nabývají plat-
nosti tyto úpravy poplatků:
Děti a studenti do 18 let  50 Kč
Dospělí čtenáři  150 Kč
Starobní důchodce 100 Kč
Starobní důchodce nad 80 let  zdarma
Upomínka – doporučený dopis 100 Kč
MVS – balíček z jiné knihovny 100 Kč

Dále jsme upravili počet knih, které je 
možno na jednu výpůjčku zapůjčit. U ně-
kterých čtenářů se začínaly doma hroma-
dit knihy, půjčovaly se nové a probíhala 

neustále prolongace. Tu bude nyní mož-
né opa kovat jen jednou, tzn. pokud titul 
není již rezervován dalším čtenářem, pro-
dlouží se kniha na dalších 6 týdnů. Půjčte 
si jen tolik knih, kolik za 6 týdnů přečtete 
a buďte solidární k ostatním čtenářům. 
Na jednu výpůjčku bude možno si půj-
čit maximálně 10 knih a 10 časopisů. 

Chtěli jsme vás požádat, abyste neno-
sili do bazaru knihy, které vám leží někde 
ve sklepě nebo na půdě, jsou špinavé, 
zastaralé a vy sami byste je už nikdy 
nečetli. Takové knihy (většinou z pozůsta-
losti) vám nevezmou ani v antikvariátu. 
Nejsme sběrný dvůr a doneste pro jiné 
čtenáře takové knihy, které byste si sami 
vzali domů (max. 5 let staré). Vše má svůj 
vývoj a trendy a to, co jste četli, když vám 
bylo 20 let, dnes už nikoho nezajímá. 
A vězte, že Jirásek, Pujmanová nebo kni-
hy z „devadesátek“ už nefrčí. 

Milí čtenáři, byla spuštěna služba e-vý-
půjček. Do svého mobilu si můžete pro-
střednictvím této aplikace (viz obrázek) 
stáhnout knihu zdarma. Postupujte podle 
pokynů letáku, zaregistrujte se v aplika-
ci Palmknihy e-mailem, jaký máte u nás 
v knihovně. My vám pak ihned pošleme 
(na vyžádání) e-mailem nebo zavoláte při-
hlašovací heslo a PIN a můžete v našem 
katalogu listovat a stáhnout si na měsíc 
tři knihy. Vyzkoušeli jsme, jde to hladce. 
S čímkoliv budete chtít poradit – pište: 
knihovna@mesto-klimkovice.cz nebo 
volejte v půjčovní době: 556 420 118. 

Rá di vám poradíme. A úplně nejlepší bu-
de, když se zastavíte. 

Přejeme všem žákům a studentům 
zdárný vstup do nového školního roku, 
těšíme se na vás a budeme se snažit 
vaše požadavky vždy vyřídit k vaší i k na-
ší spokojenosti.

Mgr. Zuzana Konvičková

Soubor Generace

V letošním programu nebude chybět 
pěvecké vystoupení, zapojení publika 
prostřednictvím interakce či instrumen-
tální doprovod fl étny, saxofonu, elektrické 
kytary či cajonu. 

Navíc naše pozvání přijal Pěvecký sbor 
města Klimkovic pod vedením Miroslavy 

Halatové, který tuto akci obohatí o sklad-
by ze svého repertoáru. 

Tento koncert nese podtitul Proměny 
času, jelikož bude celý program propojen 
tematikou času a jeho plynutím. Umíme 
ho změřit, ale umíme jej pochopit a ucho-
pit? Mnozí fi lozofové se ptali „Odkud 

Západ slunce u kostela Nejsvětější Trojice
Západ slunce neboli Sunset je akce, která se již dva roky konala na magickém 
místě u památné lípy na Láních. V letošním roce jsme se rozhodli pro změnu 
místa. Dějištěm koncertu, který se uskuteční 24. září 2022 od 18.00 hodin, bude 
prostranství před kostelem Nejsvětější Trojice v Klimkovicích. Toto místo se sil-
ným geniem loci nám připadlo kulturně prázdné a také se tímto přiblížíme centru 
našeho města a vám, našim divákům.

 jdeme a kam kráčíme?“, ale v dnešní 
době spíše všechny zajímá „Kdy tam 
dojdeme?“. Pojďte se na toto téma zamě-
řit spolu s námi a užít si nemalou dávku 
hudby a pozitivní energie se Souborem 
Generace a jeho hosty. Pozvánku najdete 
na straně 35 tohoto Zpravodaje.

Více se o tvorbě souboru Generace 
můžete dozvědět na našich stránkách: 
https://souborgenerace.webnode.cz.

Aleš Pirnos, 
umělecký vedoucí souboru Generace 

soubor.generace@gmail.com

Milí čtenáři, prázdniny a čas dovolených jsou za námi a dětem opět nastává čas 
povinností, ale i radostí ve škole se svými spolužáky. V naší knihovně se budeme 
v novém školním roce se všemi žáky opět vídat a už se chystají nové zajímavé 
besedy na různá témata. 
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Již od samého počátku zakládání zájmových spolků a orga-
nizací v Klimkovicích na přelomu 19. a 20. století byla vý-
znamná pozornost členské základny zaměřována ke sna-
hám získat nebo pořídit si vlastní spolkové sídlo. V té době 
poměrně rychlý rozvoj výroby, řemesel a řady dělnických 
profesí na Ostravsku, zejména v prostředí těžkého průmys-
lu hutí a uhelných dolů, dával silný společenský podnět 
k zakládání poboček a místních uskupení Sociálně demo-
kratické strany. U nás v Klimkovicích byla její místní organi-
zace založena na samém konci roku 1906 (26. prosince). 

Nový spolek zpočátku sice fungoval v rámci tehdy již exis-
tujícího Dělnického vzdělávacího spolku Pokrok, ale přesto, 
a to po vzoru organizačně již zkušeného a progresivního fun-
gování místní Jednoty Sokol, se v nově zakládaném sociálně 
demokratickém dělnickém spolku za pár let konstituoval také 
samostatný tělovýchovný odbor, kterému se dostalo pojmeno-
vání Dělnická tělovýchovná jednota (DTJ). Ustanoven byl právě 
před 110 lety, a to koncem roku 1912. Prvním starostou klim-
kovické DTJ byl zvolen Josef Šajnar a funkce tělovýchovného 
náčelníka se tehdy ujal Štěpán Richter. Hlavní spolkovou aktivi-
tou DTJ bylo organizování veřejných cvičení a tělovýchovných 
akademií, a také v rámci DTJ (stejně jako tomu bylo u Sokola) 
zde činorodě a úspěšně začal svoji činnost rozvíjet samostatný 
ochotnický divadelní kroužek. Své spolkové akce pořádali čle-
nové DTJ pro své příznivce i pro širokou občanskou veřejnost 
zpravidla v sále Městského hotelu na klimkovickém náměstí (čp. 
66), ale též v prostorách zdejší tzv. panské hospody Na špici, 
která v té době byla ještě součástí areálu zámku, jinak šlech-
tického majetku členů hraběcího rodu Wilczků z Dobré Zemi-
ce. V období Velké války (1914–18) musela však být veškerá 
činnost DTJ přerušena a mohla dále úspěšně pokračovat až 
teprve po vzniku nové, samostatné ČSR. Na počátku třicátých 
let minulého století se místním sociálním demokratům a členům 
DTJ konečně podařilo pro svoji spolkovou i politickou činnost 
získat tehdy nevyužívaný svahovitý pozemek (v místě zvaném 
„na Chvístalce“, nyní součást ul. Pod kinem), který si samotní 
členové a jejich příznivci vlastními silami dokázali upravit na 
menší sportovní prostor, vhodný zejména pro pořádání veřej-
ných cvičení DTJ. Cvičební plocha tady ze tří stran byla ohrani-
čená a osázená mladým lipovým stromořadím. Ke slavnostnímu 
zprovoznění hřiště DTJ došlo dne 5. července 1931. Ve stejném 
časovém období se činovníkům vedení DTJ podařilo zakoupit 

Stalo se

Stručně o budově bývalého Dělnického domu

pozemek v nově zakládané městské čtvrti místně zvané „Fifejdy“ 
(převzato z původně německého názvu Vieh-weiden = pastvisko 
pro dobytek), a to s platným stavebním povolením, umožňují-
cím stavbu spolkového Dělnického domu. Základní kámen pro 
tuto připravovanou stavbu byl (nad „Chvístalkou“) slavnostně 
položen dne 20. září 1931. Pro hladký průběh stavebních prací 
byl k tomu zvolen stavební výbor, jehož předsedou byl Jindřich 
Blažej. Projekt stavby (s prvky moderního funkcionalistického 
stylu) vypracoval místní stavitel Ing. Pavel Dubina a pro fi nanční 
zajištění celé této významné akce se řada místních členů a pří-
znivců sociální demokracie rozhodla ručit za poskytnutí bankov-
ních půjček dokonce vlastními nemovitostmi. Na stavbě Dělnic-
kého domu byly odpracovány tisíce bezplatných brigádnických 
hodin, a tak stavební práce zde probíhaly velice rychle a plynule. 
Stavba tak mohla být realizována v mimořádně krátkém termínu 
a její dokončení bylo tehdy silně motivováno připomínkou dva-
cetiletého výročí založení DTJ v Klimkovicích. 

Slavnostní dokončení a předání celého objektu do užívání se 
oslavovalo právě před devadesáti lety, přesněji 17. července 
1932. Dělnické organizace v Klimkovicích tím konečně získaly 
pro vlastní spolkovou činnost své sídlo a samostatnou budovu. 
Počátky provozu Dělnického domu v Klimkovicích jsou tedy spo-
jeny hlavně s činností členů místní DTJ. 

Interiér budovy byl rovněž účelově vybaven prostorným spo-
lečenským sálem s jevištěm a řadou klubových místností. Pro 
širokou veřejnost byl určen i každodenní provoz místní restau-
race a pořádaly se zde mnohé tělovýchovné a společenské 
akce. Od samého počátku zde měla své hlavní sídlo také velice 
čilá ochotnická divadelní scéna. V suterénu budovy bylo pama-
továno mimo jiné také na malometrážní (služební) byt určený 
pro správce, údržbáře a domovníka, který celoročně pečoval 
a staral se o provoz této poměrně rozlehlé a účelově využívané 
novostavby.

Stručně z dosavadní historie provozování a využívání 
budovy bývalého Dělnického domu v Klimkovicích:
1938–1945: v období německé okupace a druhé sv. války se 
změnil název budovy na Turnhalle a její provoz a využití bylo pod 
přímou kontrolou okupantské správy a vedení města.
1945–1948: DTJ zde plně obnovuje svou dřívější činnost. Nový 
inventář pořízen z akce Praha–Klimkovice.
Po r. 1948: po Únoru 1948 je v dalších letech veškerá dosa-
vadní činnost členů DTJ zrušena, a to v souvislosti se vznikem 

Výstavba v roce 1931.
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 celostátní tzv. „jednotné tělovýchovy“. Majetkové vybavení pře-
vedeno do TJ Sokol.
1952: vedení MNV schválilo přestavbu celého Dělnického domu 
na nově pojatý „kulturní dům“. Majetkově vč. pozemku byla 
budova převedena na okresní pobočku Osvětové besedy, zůsta-
la však v několika následujících letech bez jakéhokoli provozní-
ho využití. Návrh přestavby na kino!
1958: ukončení rekonstrukce a přestavby interiéru (podle arch. 
návrhu Radima Ulmanna), včetně nově zřízeného kinosálu 
a zařízení „širokoúhlé projekce“ pro promítání panoramatických 
fi lmů. První fi lmové představení se zde uskutečnilo 23. 12. 1958 
(fi lm Mazurka lásky). Moderní biograf Kino Panorama byl teh-
dy na Ostravsku spolu s kinem Vesmír v pořadí druhým kinem 
s panoramatickou projekcí.
14. 3. 1961: budovu postihla dosud největší provozní havárie. 
Došlo ke zřícení části vnější obvodové stěny na severní straně 
budovy (souběžné s ul. Palackého). Oprava proběhla rychle, a to 
do konce roku 1961. V hledišti kinosálu musela být ubrána první 
řada sedadel a upraven byl i prostor za promítacím plátnem.
1968–1971: v suterénu budovy měl svou klubovnu nově založený 
klub mládeže zvaný Perpentikelclub.
1971: v budově byla zřízena nová kotelna na tuhá paliva a insta-
lováno ústřední vytápění celého objektu. V roce 2020 došlo 
k plynofi kaci a provedena byla i výměna teplovodního kotle.
1975: v promítací kabině kina byla realizována výměna promíta-
cích strojů. Další rovněž v roce 1989.
1977–1980: úpravy interiéru v kinosále (v hledišti výměna sekcí 
dřevěných sedadel a akustického obložení). 
1982–1993: celá budova bývalého Dělnického domu byla ve 
vlastnictví Okresní správy kin v Novém Jičíně. (Předtím od roku 
1958 v majetkovém vlastnictví MNV Klimkovice a od r. 1994 až 
dosud ve vlastnictví MÚ Klimkovice.)
1995: provedena oprava zastřešení budovy, opravy v suterénu, 
rekonstrukce venkovní fasády, vstupního průčelí včetně instalace 
nápisu KINO s neónovým osvětlením. V severním traktu v sute-
rénu budovy provedena rozsáhlá adaptace klubových místností 
a zřízen zde samostatný vchod. Od roku 1994 došlo k obnově 

činnosti DTJ Klimkovice, která má v adaptovaných místnostech 
své hlavní spolkové sídlo.
2006: provedena rekonstrukce a estetizace stávajícího sociální-
ho zařízení v budově Kina Panorama.
2013: v promítací kabině byla instalována nová moderní promí-
tací digitální technika.
2017: bylo realizováno další potřebné technické vybavení v pro-
mítací kabině. Byl zde instalován nový digitální „dataprojek-
tor“ D-cinema a současně byl rozšířen prostor jeviště kinosálu 
s instalováním moderního technického vybavení pro digitální 
fi lmovou produkci s využitím maximální kapacity hlediště.
2018: v prostoru kinosálu byla realizována celková rekonstrukce 
podlahy spojená s opravou a instalací čalounění sedadel, výmě-
na opotřebovaných závěsů a dalších technických dílců jevištní 
opony, vyčištění stropních podhledových kazet a vnitřní výmalba 
stěn a ostatních ploch v hledišti kinosálu. Práce zde probíhaly za 
plné provozní odstávky kina v období druhé poloviny roku 2018 
až do února 2019.

Současný provoz kina i správu celého objektu zajišťuje MÚ 
Klimkovice prostřednictvím pracovníků Kulturního a informační-
ho střediska (KIS). Kromě celoročního promítání digitální fi lmové 
produkce se v budově konají také mnohé další akce kulturního 
a společenského dění v Klimkovicích.

Ing. Jiří Pillich, kronikář města Klimkovic

Rok uběhl jako voda a je tady další ročník našeho „Dělňáku“. Sešli jsme se 18. června, počasí nám přálo a sluníčko hřálo až 
moc, ale pod krásnými a vysokými stromy nám to nevadilo. Maminky a babičky jako vždy napekly sladké překvapení v podobě 
věnečků, makronek, bublanin, muffi nů a koláčků. Chlapci si zahráli kopanou, tatínkové a dědečkové navíc i nohejbal. Menší děti 
měly k dispozici i trampolínu a nechyběla ani přetahovaná lanem. Odměnou za sportování byly malé sladké balíčky s dobrotkami. 
Večer u táboráku navodil krásnou atmosféru dětem i dospělým k blížícím se prázdninám. A vy ostatní, kteří bydlíte v okolí našeho 
Dělňáku, přijďte na příští ročník. Určitě nebudete litovat. První pětiletka je za námi a hurá do další.  Dana Třeťáková
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Pozvánka
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Oddíl kopané TJ Klimkovice

Lázeňský pohár 
v Lázních Bělohrad
V termínu 23.–24. července se ode-
hrál již 45. ročník Lázeňského pohá-
ru, tentokrát v severočeském městě 
Lázně Bělohrad. 

Jedná se fotbalový turnaj dospělých 
hraný na klasické fotbalové hřiště 11 
na 11. Utkávají se mezi sebou týmy 
z lázeňských míst a prestiž tohoto 
turnaje je mezi lázeňskými místy pro-
slulá. Bližší informace jsou podrobně 
popsány na internetových stránkách: 
www.lazenskypohar.cz. Tento turnaj si 
dokonce drží primát v České republice, 
jelikož se jedná o nejstarší fotbalový 
turnaj, který se hraje v klasickém roze-
stavení 11 na 11 nepřetržitě už od roku 
1978. Klimkovickým fotbalistům se fot-
balově dařilo, ale k lepšímu výsledku 
chyběl jen kousek štěs tíčka. I tak je 
z toho pěkné 5. místo.
Výsledky:
Železnice–Janské Lázně 2:1, Luhačovi-
ce–Mšené Lázně 1:0, Lázně Bě lohrad–
Klimkovice 4:0, Velichovky–Konstati-
novy Lázně 2:1, Že leznice–Klimkovice 
1:0, Luhačovice–Konstantinovy Lázně 
2:1, Lázně Bělohrad–Janské Lázně 3:0, 
Velichovky–Mšené Lázně 1:0, Klimko-
vice–Janské Lázně 2:1, Konstantino  vy 
Lázně–Mšené Lázně 2:2, Lázně Bě   lo-
hrad–Železnice 1:3, Velichovky–Luha-
čovice 1:2
Utkání o 7. místo: Janské Lázně–
–Mšené Lázně 1:1, PK 4:5
Utkání o 5. místo: Klimkovice–
–Konstantinovy Lázně 7:1
Utkání o 3. místo: Lázně Bělohrad–
–Velichovky 1:4
FINÁLE: Železnice–Luhačovice 1:0
Nejlepší hráč: 
Daniel Barták (Železnice)
Nejlepší brankář: 
Tomáš Huja (Mšené Lázně)
Nejlepší střelec: 
Jan Vaněk (Klimkovice) – 5 branek

Na schůzce účastníků Lázeňského 
poháru byl aktuálně upraven jízdní řád 
poháru pro příští roky: 2023 Luhačo-
vice, 2024 Velichovky, 2025 Klimkovi-
ce, 2026 Mšené Lázně, 2027 Janské 
Lázně (50. ročník).

Za TJ Klimkovice, z. s. 
Lukáš Lyčka 

Rozpis mistrovských utkání – 
PODZIM 2022 – TJ Klimkovice
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RADOVAN POLAKOVIČ
Tel.: 605 37 97 99

kominictvi1@seznam.cz
Pravidelná roční kontrola 

spalinových cest se zprávou
o provedení, frézování, 

vložkování, čištění komínů 
a kouřovodů, opravy komínů 

a veškeré další 
kominické práce.

KOMINICTVÍ

NÍZKÉ CENY

Inzerce

Ekologická likvidace autovraků
Výkup všech vozidel
Prodej použitých náhradních dílů

Provozovna
KLIMKOVICE

info@autovrakyostrava.cz
www.autovrakyostrava.cz

607 683 763

Měsíční náklad 2 000 kusů ZDARMA 
do klimkovických domácnos  !

Ceník a podmínky inzerce najdete
na webových stránkách: 

kis.mesto-klimkovice.cz/kultura/zpravodaj

STUDIO KRÁSY A ZDRA VÍ
Řešíte imunitu a odolnost vás a vašich dětí?

Kupujete vitamíny?
Trápí vás často rýma, kašel, kožní záležitosti, střeva 

nebo dětská hyperaktivita?
Toto všechno dokážeme řešit přírodní cestou 

s lékařským dohledem a osobní konzultací zdarma.
Bez nutnosti jakéhokoliv nákupu.

Stačí zavolat a domluvit si termín 
734 147 362
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1. Budoucnost energe  cké soběstačnos   a úsporám
Prioritou je komunitní energe  ka – vybudujeme mikroelektrárnu pro sdílení energie ze společného zdroje, jehož cílem není 
primárně tvorba zisku z výroby a prodeje, ale samozásobení města. Energe  cká jednotka bude využívat štěpku a dřevní 
odpad ze sběrného dvora. Finance získáme z Modernizačního fondu a z Fondu spravedlivé transformace. Vhodné např. pro 
areál Žluté školy.
Pro budovy občanů poskytneme půjčky na 100% profi nancovaní FVE, tepelných čerpadel a energe  cké úspory z Fondu obno-
vy a rozvoje v návaznos   na získání dotace z programu Nová zelená úsporám.
Dobrá praxe komunitní energe  ky – první mikroelektrárna v Mikolajicích na Opavsku (2019): Komplexní projekt za 4,4 
milionu korun získal dotaci z Evropského fondu pro regionální rozvoj ve výši 3,6 milionu korun a zbytek dofi nancovala obec 
ze svých. 

2. Budoucnost pro odpadové hospodářství
Zlepšíme odpadové hospodářství s cílem snížit poplatky pro občany Klimkovic a současně snížit nároky na rozpočet města. 
Rozvineme odpadovou ekonomiku maximálním vytříděním odpadů a vnímáním odpadu jako suroviny pro další využi  . Dřevní 
odpad použijeme pro komunitní energe  ku.
Zmodernizujeme a rozšíříme sběrný dvůr o re-use centrum – místo, kde se odkládají nepotřebné věci a někdo jiný si je vezme, 
pořídíme minitřídicí linku – vše s využi  m dotací z Ministerstva životního prostředí.

3. Budoucnost pro zeleň, vodu a zdraví
Rozšíříme zeleň (např. Park Petra Bezruče) ke s  nění veřejných ploch a  m ke snížení nega  vních vlivů horka na vše živé. 
Vybudujeme stromořadí ovocných stromů – především starých odrůd.
Obnovíme pivovarskou studnu na Náměs   pro osvěžení vzduchu. Obnovíme Zámecký rybník. Podpoříme lázeňským a terapeu-
 ckým programem naše sociálně a zdravotně znevýhodněné občany. Ochráníme občany před hlukem a emisemi z dálnice 

stavbou stěn na náklad státu.

4. Budoucnost sociálně komunitním projektům a solidaritě
Zahájíme realizaci projektu Žlutá škola pro sociální bydlení nebo pro opětovné zprovoznění budovy pro školství a okolní 
prostor využijeme jako energe  cké komunitní centrum a pro rozvoj odpadového hospodářství. Pomůžeme při úhradě faktur 
za energie rodinám a seniorům v sociální nouzi strukturovaným fi nančním programem podle sociální potřebnos   ve vazbě 
na úlevy z poplatků za odpad a odvádění stočného, popř. poskytneme bezúročné půjčky.

5. Budoucnost inspiraci, informovanos   a zpětné vazbě
Chceme navazovat na osvědčené postupy fenoménu Otevřené radnice a komunitně vedené komunikace o budoucnos   měs-
ta s občany. Dáme vědět o příkladech dobré praxe.
Budeme vás lépe informovat ve Zpravodaji a v místních médiích. Budeme se vás ptát na váš názor ještě před důležitými roz-
hodnu  mi – např. ohledně změn v územním a strategickém plánu, prodeje majetku prostřednictvím kulatých stolů a anket.

6. Budoucnost pro rozvoj městského majetku
Budeme podporovat inves  ce vedoucí k rozvoji městské infrastruktury (např. hýlovská kanalizace, koupaliště).

7. Budoucnost historickému charakteru města 
Ochráníme území města před nevhodnými developerskými projekty. 

8. Budoucnost pro spolky
Budeme podporovat spolky, které organizují kulturní, zájmovou a sportovní činnost s mládeží – např. zahrádkáři a fotbalis  .

9. Budoucnost klidné dopravě
Podpoříme další dopravně-bezpečnostní projekty (např. chodníky, cyklostezky, kruhové objezdy).

Budoucnost pro Klimkovice 
Sdružení nezávislých kandidátů + Strany Zelených + ČSSD
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Střelnice V. A. Staška Klimkovice 
pořádá 

9. ročník střeleckých závodů 
(nejen) pro děti 

Dne 4. 9. 2022 od 9.30 hod. 
srdečně zveme děti starší 6 let 

z Klimkovic a blízkého okolí na střelecké 
závody ze vzduchové pušky. 

Střílet se bude na vzdálenost 10 m vleže 
10 soutěžních ran na střelnici v Klimkovicích. 
Děti budou rozděleny do kategorií podle věku. 

Celkem budou tři kategorie: 
od 6 do 9 let, do 12 let a do 15 let věku. 

Na přání rodičů také kategorie nad 18 let!
Pro vítěze každé kategorie jsou připraveny 

medaile, diplomy a poháry. Také pro poražené 
budou připraveny sladké odměny. 

Na všechny děti se těší 
střelci z Klimkovic



34

ZPRAVODAJ MĚSTA A LÁZNÍ KLIMKOVIC 9/2022

Zpravodaj města a lázní Klimkovic vydává město Klimkovice, Lidická 1, 742 83 Klimkovice, IČ: 00298051, periodický tisk územního
samosprávného celku. Evidován Ministerstvem kultury ČR pod evidenčním číslem MK ČR E 10190. Periodicita 11x ročně. 
Náklad 2 000 kusů. Inzerci a příspěvky přijímáme na: kis@mesto-klimkovice.cz, tel.: 556 420 005 – Alice Chlebovská. Veškeré informace 
o zpravodaji jsou uvedeny na: kis.mesto-klimkovice.cz/kultura/zpravodaj. Sazba: Kateřina Hoferková. Tisk: CZECH NEWS CENTER a. s.

VEČERNÍ 
KOMENTOVANÁ PROHLÍDKA

NÁDVOŘÍ ZÁMKU
v Klimkovicích

za poznáním historie tohoto bývalého 
šlechtického sídla od středověku po současnost.

Součástí prohlídky bude i představení 
večerního nasvětlení nově zprovozněného 
zámeckého nádvoří včetně znovuobnovené 

kamenné studny ze 16. století.

pátek 2. září 2022 v 19.30 hod.

Průvodcem večerní prohlídky zámeckého nádvoří bude 
Ing. Jiří Pillich, kronikář města Klimkovic
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